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F o r s l a g  t i l  f o l k e t i n g s b e s l u t n i n g  

o m  æ n d r i n g  a f  l o v  o m  s t y r e l s e n  a f  s t a t s b a n e r n e  

Folketinget opfordrer regeringen til at æn- 
dre loven om styrelsen af statsbanerne, så 

Jernbanerådet tiltrædes af en repræsentant 
fra Forbrugerrådet. 

Beslutningsforslag. Folketingsåret 1986-87 



3803 F.t. beslutn. vedr. styrelsen af statsbanerne 3804 

B e m æ r k n i n g e r  til f o r s l a g e t  

I henhold til § 3, stk. 2, i lov nr. 109 af 1. april 
1969 om styrelsen af statsbanerne, består Jernbane- 
rådet af 15 medlemmer. Af disse vælges 8 medlem- 
mer af Folketinget, og 3 beskikkes af ministeren 
for offentlige arbejder. Ministeren udpeger tillige 
rådets formand. 

Af bemærkningerne til forslaget til den nuvæ- 
rende lov fremgår det, at et forberedende udvalg, 
nedsat af ministeren for offentlige arbejder, i 1967 
havde forslag fremme om at nedlægge Jernbanerå- 
det. Konklusionen blev imidlertid, at man foreslog 
at bevare rådet og gøre »dette til et mere aktivt 
organ end tidligere, hvilket forudsættes opnået ved 
en direkte repræsentation fra Folketinget, industri, 
handel og landbrug«. Udvalget motiverede bl.a. 
dette med, »at det er af betydning, at der består 

mulighed for, at bl.a. den trafikpolitiske målsæt- 
ning for statsbanernes virksomhed kan drøftes i et 
sådant råd«. 

Socialistisk Folkeparti er enig i denne motive- 
ring for, at rådet skulle bevares, ikke mindst når 
det gælder den viden og indsigt, Folketingets parti- 
er og erhvervsorganisationerne får i en så stor og 
sammensat offentlig virksomhed som DSB. 

Det er ikke forslagsstillernes opfattelse, at det i 
sig selv tjener noget formål at udvide det samlede 
antal af medlemmer i Jernbanerådet. Vi mener 
dog, at det vil være af stor værdi, at der også kom 
en repræsentant fra Forbrugerrådet som fast re- 
præsentant i Jernbanerådet. Det vil efter vores 
opfattelse tilføre rådet en aktivitet og berigelse i 
debatten om den overordnede målsætning af virk- 
somheden. 


